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PROTOKÓŁ nr XXVIII/2017  

z przebiegu XXVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 25 sierpnia 2017 r. w godz. od 14:30 do 16:35                                                                                                                                                                                                                                                              

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z listą obecności /  

zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy Żerków, 

5. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu, 

6. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu 

7. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Anna Kopras Fijołek. 

- „Życie Jarocina” -Hieronim Czaplicki 

 

Porządek obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa, wraz z zaproszeniem, przekazano radnym w dniu 

18 sierpnia 2017 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.  

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności, 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  

o godz. 14:30 otworzyła XXVIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali 

stwierdzając, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych, a zatem Rada jest władna 

podejmować prawomocne decyzje. Ponadto wyjaśniła, że w sesji nie będą uczestniczyli radni powiatowi, 

ponieważ dziś mają sesję Rady Powiatu Jarocińskiego.  

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa o następującej treści:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zmiany nazw ulic położonych na terenie miasta Żerkowa, 

2) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych, 

3) wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXII/146/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 marca 

2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe, 

4) likwidacji jednostki budżetowej Gminy Żerków - Gimnazjum Nr 1 im. Zbigniewa Herberta 

w Żerkowie 

5) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowych sześcioletnich szkół podstawowych w ośmioletnie 

szkoły podstawowe Gminy Żerków. 

6) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Żerków na lata 2017 – 2020, 

7) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok,  

8) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

7. Odpowiedzi na interpelacje,  wnioski i zapytania radnych. 

8. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

9. Zamknięcie obrad sesji.    
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Przewodnicząca poddała pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za” przy 15 radnych 

na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 28 lipca 2017 r. został wyłożony 

do wglądu w dniu 18 sierpnia 2017 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady oraz przed 

obradami XXVIII sesji oraz był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Rany Sebastian Nowaczyk podjął temat pracy Komisji Rewizyjnej, która zajmowała się tematem dotacji 

Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego w Żerkowie w kwestii rozliczenia za rok 2016. Chciałbym, 

aby biuro Rady przygotowało uchwałę o zwrocie dotacji za rok 2016 i o wstrzymaniu kolejnej dotacji na 

rok 2017 dla MCT w Żerkowie. Uważam, że dotacja została błędnie rozliczona i dopóki nie będzie 

rozliczana w sposób czytelny, jasny uważam, że środki powinny być wstrzymane, a za 2016 zwrócone. 

Radna Ewa Marek-Skiba i zarazem przewodnicząca KR poparła wniosek radnego. Uzasadniła, że przy 

wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi MiG Żerków zawarto uwagę, że dotacja w wysokości 

341 tys. zł na zadania inwestycyjne przekazana Ośrodkowi nie została prawidłowo wykorzystana. Jeżeli 

jest dotacja celowa na inwestycje, to tak powinna być zrealizowana. Rzeczywiście kwota dotacji celowej  

w wysokości 341 tys. nie została w pełni wykorzystana na przeznaczony cel, czyli na inwestycje, czy jakieś 

remonty. Radna uściślając wypowiedź powiedziała, że KR nie ma nic do Pana Dyrektora, ale jeżeli jest 

przekazywana dotacja podmiotowa, to organizacja, firma, czy stowarzyszenie powinny przedstawić 

szczegółowe rozliczenie wg obowiązującej klasyfikacji budżetowej, na co środki zostały przeznaczone. 

Radna uważała, że nad tym problemem należy się pochylić i do sprawy wrócić. W ubiegłym roku była 

dotacja 341 tys. zł w tym roku jest 140 tys. zł, chociaż w budżecie było planowane 115 tys. zł, a potem 140 

tys. zł., dotacja podmiotowa zwiększyła się. Jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej popieram wniosek. 

Zaznaczam, że p. Jan Barański miał inne zdanie, negatywne do zawartej uwagi we wniosku. Natomiast 

my uważamy, że są to pieniądze podatników, którzy też muszą się rozliczać, dlatego powinny te środki być 

konkretnie rozliczone. 

Radny Wojciech Raś zapytał, czy dokonano pomiarów działki na ulicy Mostowej w Chrzanie. 

Radny Bożejewicz zapytał jak rozwiązał personalnie sprawę dyrektorów Szkoły Podstawowej  

i Gimnazjum w Żerkowie? 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zwrócił się z pytaniem do Pana Sołtysa ze Lgowa jak przedstawia się 

sprawa najbardziej poszkodowanych? 

Przewodnicząca wyjaśniła, że w tej kwestii będzie rozmowa w wolnych głosach i wnioskach. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz powiedział, że słysząc wypowiedzi KR uważa, że do Ośrodka będzie 

trzeba dołożyć, bo baseny w tym roku nie przyniosły zysku z uwagi na niesprzyjającą pogodę. Uważał, że 

nie należy tak twardo postawiać sprawy dotyczącej rozliczenia dotacji, bo rozsypie się MCT.  

Radny Jan Barański zapytał czy działki w Dobieszczyźnie przeznaczone na osiedle są jeszcze do 

zagospodarowania?  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag w obecności 15 radnych, stanowi załącznik  

nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zmiany nazw ulic położonych na terenie miasta Żerkowa, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wyjaśniając, że dokonuje się zmiany nazwy ulicy z Janka 

Krasickiego na Ignacego Krasickiego oraz Hanki Sawickiej na Słoneczną. Dodała, że propozycje były 
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różne, ale zadecydował głos mieszkańców wyrażony w przeprowadzonej ankiecie. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/180/17 w sprawie zmiany nazw ulic położonych na terenie miasta Żerkowa, stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

 

9) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/181/17 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na 

drogach gminnych, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

10) wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXII/146/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 

marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wyjaśniając, że w uchwale macierzystej wprowadzono 

zmianę przez skreślenie słowa publiczna. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/182/17 w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXII/146/17 Rady 

Miejskiej Żerkowa z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe, stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

 

11) likwidacji jednostki budżetowej Gminy Żerków - Gimnazjum Nr 1 im. Zbigniewa Herberta 

w Żerkowie 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 13 głosów „za”,  

1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/183/17 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej Gminy Żerków - Gimnazjum 

Nr 1 im. Zbigniewa Herberta w Żerkowie, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

1) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowych sześcioletnich szkół podstawowych 

w ośmioletnie szkoły podstawowe Gminy Żerków. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/184/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowych sześcioletnich 

szkół podstawowych w ośmioletnie szkoły podstawowe Gminy Żerków, stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

2) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Żerków na lata 2017 – 2020, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały. Przewodnicząca przypomniała, że „Program” radni 

kilkakrotnie omawiali w tym z przedstawicielem firmy opracowującej Lokalny Program Rewitalizacji dla 

Gminy Żerków na lata 2017– 2023 i wówczas rozmawiano, dlaczego jest taka potrzeba. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/185/17 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 

Żerków na lata 2017 – 2020, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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2) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok,  

Przewodnicząca poprosiła Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, który 

ogólnie wzrósł: 

Dochody – 46.461.677,25 zł 

 dochody bieżące 44.236.973,46 zł, 

 dochody majątkowe – 2.234.703,79 zł 

Wydatki – 55.235.500,91 zł  

 wydatki bieżące – 41.468.200,71 zł, 

 wydatki majątkowe – 13.767.300,20 zł 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do uchwały wyjaśniając, że Wojewoda Wielkopolski 

zmniejszył plan dotacji celowej w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 236.344,00 zł, ponieważ w wyniku 

przetargu uzyskano niższe nakłady finansowe na realizację zadania z zakresu drogownictwa pn. 

„Przebudowa drogi gminnej Lisew – Ludwinów. Dodała, że pierwotnie przyznano kwotę 900 tys., ale 

koszty zadania po przetargu wyszły niższe, dlatego Wojewoda zmniejszył dotację celową.   

 Następnie Wojewoda Wielkopolski udzielił pomocy finansowej w formie dotacji celowej w kwocie 

41.159,00 zł na przebudowę drogi dojazdowej do gruntów obręb Chrzana. Ponadto zwiększono środki  

w dziale 852 rozdział 85278 o kwotę 35.000,00 zł na wypłatę zasiłków celowych dla poszkodowanych 

rodzin lub osób samotnie gospodarujących, które w wyniku zdarzeń klęskowych poniosły straty. 

 W dziale 801 i 854 zwiększono planowane dochody własne ogółem o kwotę 52.000,00 zł - większe 

jest wykonanie niż zaplanowano. 

 Skarbnik Gminy przedstawiła przesunięcia, jakie dokonano w planie budżetu po stronie wydatków  

w działach: 

1) 600 wprowadzono rozdział 60004 zabezpieczając kwotę 100 tys. zł na lokalny transport zbiorowy.  

W rozdziale 60016 zmniejszono paragraf 6050 o kwotę 552 185,00zł a zwiększono plan o 3.000,00 zł 

na składki ubezpieczenia społecznego oraz 100.000,00 zł na zakup usług pozostałych.  W wyniku 

przetargów drogowych wynikły niższe nakłady na realizację inwestycji drogowych niż zaplanowano, 

dlatego pozostałe środki przesunięto na inne zadania, 

2) 750 zwiększono plan ogółem, rozdział 75023 o kwotę 84.000,- zł przesunięto planowane nakłady 

inwestycyjne na wydatki bieżące, tj. wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz wydatki 

rzeczowe, takie jak zakupy, szkolenia, opłaty za energię i gaz. 

 W rozdziale 75075 zwiększono plan o 12.000,00 zł na promocję gminy, 

3) 754 zwiększono plan o 18.000,00 zł na ryczałty i zakup paliwa dla jednostek OSP (udział w akcjach 

kryzysowych). 

4) 757 zmniejszono plan o 100.000,00 zł, ponieważ pożyczki i kredyt zostaną zaciągnięte w II półroczu 

bieżącego roku, dlatego też jest niższy plan, 

5) 801 rozdział 80101 zwiększono plan ogółem o 72.700,00 zł, w tym 50.000,00 zł, jako dotacje dla 

Szkoły w Lubini Małej i Ludwinowie i 20.000,- zł na wymianę okien na klatce schodowej Szkoły 

Podstawowej w Żerkowie, 2.000,00 zł na malowanie sal lekcyjnych w Szkole Podstawowej  

w Komorzu Przybysławskim, 700,00 zł na zakup materiałów dla Szkoły Podstawowej w Chrzanie.  

W rozdziale 80103 zwiększono plan o 30.000,00 zł na dotacje dla niepublicznej szkoły w Lubini 

Małej i Ludwinowie oraz zmniejszono wydatki rzeczowe o 700,00 zł .  

W rozdział 80146 zmniejszono usługi pozostałe o 1.100,00 zł a zwiększono plan na szkolenia 

pracowników. Wydatki w oświacie na szkolenia. 

6) 853 zwiększono plan na realizację zadania inwestycyjnego pn. "Przebudowa z rozbudową budynku 

garażowego i stacji uzdatniania wody o garaż i zaplecze socjalne dla osób niepełnosprawnych 

zatrudnionych w ZAZ "Promyk" o kwotę 278.000,- zł, 

7) 900 przesunięto z wydatków inwestycyjnych kwotę 50.000,00 zł na wydatki rzeczowe dotyczące 

utrzymania oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnej. Zmniejszono również plan na dotacje 

"przydomowych oczyszczalni" o kwotę 135.000,00 zł z uwagi na niskie zapotrzebowanie. 

8)  921 zwiększono plan o 20.000,00 zł na remonty sal i świetlic wiejskich w wyniku zdarzeń 

klęskowych (silne wiatry). 

Skarbnik podkreśliła, że przedstawione zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 



5 

 

Radny Wojciech Raś wnioskował o wycofanie z działu 600 rozdział 60004 kwoty 100 tys. zł środków 

przeznaczonych na lokalny transport zbiorowy. Nie mamy żadnej kalkulacji ani informacji, dlaczego ta 

kwota pojawiła się w planie budżetowym. Uważam, że jeżeli sprawę wstrzymamy o jeden miesiąc, to się 

nic nie stanie. Radny dodał, że z transportem lokalnym było dużo zamieszania na początku roku oraz 

padły słowa, że z budżetu na ten cel nie będą przekazywane środki. Teraz w budżecie okazuje się, że 

zaplanowano środki i będą dla nas kosztem.    

Burmistrz wyjaśnił, że temat dotyczy transportu lokalnego i jest to sprawa rady a zwłaszcza radnych  

z m. Chrzan. Sprawa była omawiana oraz przedstawione zestawienia i można je powtórzyć. Radni mają 

plan i możliwość wglądu do dokumentów. 

Przewodnicząca zapytała, o co chodzi z zestawieniami? 

Burmistrz wyjaśnił, jakie perturbacje były na początku roku, jeżeli chodzi o transport publiczny. 

Zawiesiły przejazdy JLA i mieszkańcy m. Chrzana i Pawłowic pozostały bez transportu: dojazdu do pracy 

i szkół. Wówczas podjęto decyzję, że linia będzie obsługiwana przez firmę E.G. z Żerkowa. Mówiliśmy  

o tym, że do transportu będzie trzeba dopłacić, ale ile będzie trzeba dopłacić, to zostanie określone po 

okresie wstępnym. Minęło pół roku i są zestawienia pan Sekretarz dokonał rozliczenia linii, ale jeżeli nie 

zapłacimy to transport publiczny przestanie funkcjonować.  

Radny Wojciech Raś powiedział, że wcześniej JLA jeździły bez dopłaty i dawały sobie radę. W Radzie 

Powiatu powstała dyskusja na temat lokalnego transportu zbiorowego. Wiemy, że nowa ustawa przeniosła 

obowiązki na Powiat. (...) JLA się wycofały, ale czy my poszukaliśmy innych rozwiązań i czy musimy 

dopłacać pieniądze do Firmy p. E.G. Wnioskuję, aby wstrzymać się z decyzją i podjąć ją na kolejnej sesji.  

Radna Ewa arek-Skiba zapytała czy najpierw nie należy uchwalić program o zbiorowym transporcie 

lokalnym? 

Radny Wojciech Raś odpowiedział, że zgodnie z ustawą jest to zadanie Powiatu. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że była to koncepcja organizacji publicznego transportu zbiorowego na swoim 

terenie i wykonawcą może być burmistrz, starosta. Obowiązek uchwalenia programu dotyczy gmin 

powyżej 50 tys. mieszkańców. 

Radny Wojciech Raś uważał, że na obecną chwilę jest zbyt mało danych. 

Przewodnicząca zapytała czy zaplanowane środki są tylko dopłatą do przejazdów? 

Burmistrz odpowiedział, że tak 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy częstotliwość przejazdów na tej linii jest stała w ciągu b.r. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że środki zaplanowane są dopłatą do przejazdów. Przewoźnik, co miesiąc 

przedstawia koszty, które są zróżnicowane w zależności od miesiąca.  

Radny Wojciech Raś uważał, że nie należy się spieszyć, ponieważ na koniec m. września będzie wiadomo 

ile biletów miesięcznych zostanie sprzedanych. 

Przewodnicząca powiedziała, że środki zaplanowane w budżecie są zabezpieczeniem i nie muszą być 

wykorzystane w takiej kwocie. 

Radny Sebastian Nowaczyk stwierdził, że jeżeli środki są zabezpieczeniem, to nie znamy kosztów. 

Burmistrz odpowiedział, że są znane koszty. Mamy szacunkowe koszty, które wyliczono z posiadanych 

danych tj.: wpływy z sprzedanych biletów, ilość kilometrów, każdy miesiąc jest inny w zależności od osób 

korzystających z przejazdów. Podkreślił, że jest to sprawa wszystkich, czy będzie utrzymana linia, czy ją 

należy zlikwidować.   

Radny Andrzej Stachowiak przypomniał, że mówiono o niedokładaniu do publicznego transportu i złożył 

wniosek formalny o przegłosowanie wniosku radnego Wojciecha Rasia. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zgłoszony wniosek radnego w sprawie wycofania środków  

z działu 600 rozdział 60004 w wysokości 100 tys. zł przeznaczonych na lokalny transport zbiorowy.  

W wyniku głosowania wniosek przyjęto większością: 14 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

w obecności 15 radnych na sali obrad. 

Skarbnik Gminy zwróciła się do radnych o przyjęcie projektu uchwały z przesunięciem środków  

w wysokości 100 tys. zł z rozdziału 60004 do rozdziału 60016 na drogi gminne, a pozostałe zapisy 

uchwały nie ulegają zmianie.  

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał o dział 921 gdzie zaplanowano kwotę 20.000,00 zł na remonty sal  

i świetlic wiejskich, czy coś się wydarzyło? 
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Burmistrz odpowiedział, że podczas wichury uległy uszkodzeniu sale w Chrzanie, Lgowie, Brzóstkowie  

i Stęgoszy. 

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek zapytała o zmniejszone środki na budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków, czy wiadomo, jaki procent gospodarstw domowych ma wykonane oczyszczalnie 

oraz ile jeszcze pozostało? 

Burmistrz odpowiedział, że wszystkie osoby, które wnioskowały o dotacje otrzymały środki. Wykonano 

ok. 300 przydomowych oczyszczalni ścieków, które były dofinansowane. 

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek zapytała czy mieszkańcy, którzy nie złożyli wniosków zostaną 

zobligowani do wykonania oczyszczalni? 

Burmistrz odpowiedział, że mieszkańców gminy obowiązuje prawo o ochronie środowiska i każdy 

mieszkaniec musi wiedzieć, co zrobi z odpadami stałymi jak i płynnymi. W przypadku posiadania szamba 

musi mieć dowód, że wywozi nieczystości płynne. 

Wobec braku dalszych uwag Przewodnicząca podała pod głosowanie projekt uchwały, który został 

przyjęty jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 

15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/186/17 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok, 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wyjaśniając, że dochody zmniejszono do kwoty 

46.461.677,25 zł w tym dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 195.185,00 zł (236.344,00-41.159,00) 

do kwoty 2.234.703,79 zł. Wojewoda decyzją zmniejszył pomoc finansową przyznaną Gminie  

w wysokości 900 tys. zł na zadanie p.n. "Przebudowa drogi gminnej Lisew-Ludwinów". W wyniku 

przeprowadzonego przetargu nakłady uległy zmniejszeniu, co wpłynęło na wysokość dotacji. Następnie 

Wojewoda Wielkopolski przyznał pomoc finansową w kwocie 41.159,00zł na budowę drogi we wsi 

Chrzan. W latach następnych planowane dochody pozostają bez zmian. 

Planowane wydatki 2017 r. zostały zmniejszone do kwoty 55.235.500,91 zł, w tym: wydatki bieżące 

zwiększono do kwoty 41.468.200,71 zł a wydatki majątkowe zmniejszono do kwoty 13.767.300,20 zł. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w przedsięwzięciach dostosowano załącznik „przedsięwzięcia”  

w nazewnictwie przedsięwzięcia p.n. "Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu  

o nowatorską technologię Biogradex", również zmieniono limit nakładów na to zadanie, gdyż zwiększono 

limit nakładów na 2018 rok a zmniejszono na rok 2019. 

Dla przedsięwzięcia p.n. "Przebudowa i rozbudowa budynku garażowego stacji uzdatniania wody oraz 

garaż i zaplecze socjalne dla osób niepełnosprawnych zatrudnionych w ZAZ "Promyk" - zwiększono 

limit wydatków na rok 2017 o kwotę 278.000,-zł. 

Przedsięwzięcie pn. "Rozwój i integracja systemów informatycznych wspierających komunikację 

elektroniczną" przeniesiono z poz. 1.3.2.9 do poz. 1.1.2.1. 

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na 

sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/187/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Żerków na lata 2017 – 2022, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Punkt 10 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone przez radnych. 
Burmistrz odpowiadając na wniosek radnego Sebastiana Nowaczyka odnośnie rozliczenia MCT  

w Żerkowie i cofnięcia dotacji MCT za rok 2016 oraz wycofania dotacji na rok 2017 wyjaśnił, że na ten 

temat były prowadzone wnikliwe rozmowy. Burmistrz uważał, że temat w sposób precyzyjny był 

wyjaśniony. Jeżeli temat powraca ponownie należy się zastanowić, co dalej. Wiem, że dotacje rozliczono 

prawidłowo. Burmistrz podkreślił, że w międzyczasie nikt z radnych ani KR nie była na wizji w MCT  

w Żerkowie. Burmistrz zachęcił radnych i KR, aby zwizytowała Ośrodek, zobaczyła, co w nim się dzieje  

i wówczas powrócić do tego tematu. Nie mam nic do ukrycia, udostępnione materiały były szeroko 

omawiane, wyjaśnień w tym względzie udzielał Dyrektor MCT w Żerkowie. Myślałem, że temat w jakiś 

sposób jest zakończony. Dziwię się, że taki radykalny wniosek został postawiony, to tak jakbyśmy chcieli 
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rozwalić funkcjonowanie tej instytucji. Zanim podejmiemy jakąkolwiek decyzję proszę o dokonanie wizji 

Ośrodka. MCT jest to obiekt bardzo trudny. Inne gminy takich obiektów nie mają. Ośrodek dla jednych 

jest konkurencją, dla innych kością niezgody, a dla prowadzących jest to obiekt o usługach szeroko 

pojmowanych, które przyjęły się na naszym rynku. Chcę tylko poprawić funkcjonowanie obiektu. Dziwię 

się, że niektórzy radni tak pochopnie do tego tematu podchodzą. Burmistrz podkreślił, że jest otwarty na 

dyskusję, zgłębienie sprawy, po czym poprosił o wstrzymanie wniosku do czasu ponownego zbadania, 

jak wygląda bieżąca działalność Ośrodka. Jest mi przykro, że coś takiego słyszę, bo obiektem z jednej 

strony się chwalimy nie tylko w Żerkowie, ale w całej Wielkopolsce i chciałbym, aby funkcjonował 

prawidłowo. Ponadto podkreślił, że radni są po to, aby mu w tym pomóc i ewentualne niedociągnięcia, 

które miały miejsce naprawić, by ponownie się nie powtórzyły. 

Przewodnicząca przypomniała, że były rozmowy o przeprowadzeniu wizytacji obiektów MCT na jednej  

z komisji proponując m. wrzesień br.   

Radny Andrzej Stachowiak zapytał czy to jest wniosek ustny czy pisemny, który wpłynął do 

Przewodniczącej Rady?  Wnioskował o przegłosowanie wniosku, bo w tej chwili jest to tylko dyskusja.  

KR wypowiedziała się w temacie na jakiejś podstawie i nasza wizyta w MCT nic nie da, bo Wam chodzi  

o biurokrację, o dane gdzie są zapisane i na jakiej podstawie, bo to czy tam jest coś zrobione czy nie, to 

my doskonale o tym wiemy i widzimy jak są wykorzystywane środki. Moim zdaniem powinien wpłynąć 

formalny wniosek na ręce Przewodniczącej Rady. 

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że jest to wniosek formalny. Komisja sporządziła z tego protokół, 

który istnieje w sensie fizycznym. Jestem z-cą Przewodniczącej i nie mogę tego tak zostawić. Dodał, że 

rozmowa, że w Ośrodku jest coś zrobione. Oczywiście tak, jest zrobione, ale my dajemy pieniądze 

podatnika, które nie są czytelnie rozliczone. Zliczając m
2 

wykonanych prac można stwierdzić, że 

wykonano prace dla ¾ Żerkowa, może przejaskrawiam. Dobrze, ale chciałbym zobaczyć jak te pieniądze 

są dystrybułowane.  Radny uważał, że można kumulować środki i zrobić coś konkretnego, ale jest to 

firma, która prowadzi działalność gospodarczą i ma obrotu 3 mln zł rocznie a Ośrodek nie może 

wygospodarować środków na własne utrzymanie. Obok naszej firmy, tej „perełeczki” funkcjonują inne. 

Chciałem, aby temat został poruszony i omówione wydatki z dotacji np., że do basenów dokładamy 100 

tys. zł i wtedy jest to czytelne. 

Radny Andrzej Stachowiak uważał, że należy powołać komisję, aby wniosek KR przedyskutować. Po 

czym zapytał czy to jest wniosek formalny i czy będzie dyskusja w tym temacie? 

Przewodnicząca odpowiedziała, że w tym temacie dziś nie będziemy dyskutować. 

Burmistrz zgodził się z wypowiedzią radnego pana Sebastiana. Nie chciałbym, żeby były jakieś domysły, 

że pomalowano ileś ścian. Teorię można dorobić, że można było pomalować cały Żerków, ale żeby taki 

wniosek wyciągnąć należy przejść się na miejsce i stwierdzić ile jest pomieszczeń (..) Burmistrz zapytał 

czy działanie systemem gospodarczym może być naganne? Dyrektor zapłacił tylko za robociznę bez 

narzutów osobie, która wykonała prace. W przypadku gdyby był cały blok wówczas Dyrektor ogłasza 

przetarg, ale i tak wyjdzie drożej. Burmistrz zaapelował do radnych, aby zobaczyć, jakie były prowadzone 

prace i co zostało zrobione. W przypadku, jeżeli ktoś podchodzi po gospodarsku, to my nie powinniśmy go 

karać, tylko ewentualnie mu pomóc. Burmistrz podkreślił, że nie zna wszystkich szczegółów, ale to, co 

przedstawił dotyczy tego typu działań. Dodał, że dyrektorzy szkół też wykonywali prace w własnym 

zakresie i nie było mówione, że jest to naganne. Mówił Pan, że inni prowadzą firmy, ale też korzystają  

z aktywności MCT, mam na myśli Restaurację na Skarpie, a także inne. Podkreślił, z dużej imprezy 

zorganizowanej przez MCT korzystają wszyscy, w tym sklepy i lokalne restauracje. My jesteśmy po to, 

żeby swojemu pomóc i stworzyć takie warunki, żeby były do przyjęcia czytelne i żeby nie było problemów. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że w całej dyskusji brakuje faktów: zwizytowania obiektów MCT oraz  

wyjaśnień ze strony Dyrektora MCT w sytuacjach wątpliwych. Tworzenie przypuszczeń, że może zbyt 

dużo zostało pomalowane, że są te same nazwiska (…) Uważał, że po stwierdzeniu faktów można się 

wypowiedzieć, ale puki ich nie ma, nie należy przypuszczać. 

Przewodnicząca powiedziała, że zostanie zorganizowane wyjściowe posiedzenie komisji stałych Rady 

Miejskiej Żerkowa do Ośrodka MCT w Żerkowie. 

Radna Ewa Marek-Skiba, przewodnicząca KR, wyjaśniła, że radny oparł się na dokumentach, które 

przeglądała KR. Komisja stwierdziła, że faktury są lakonicznie opisywane nie ma konkretnej ilości 

metrów i jakiego pomieszczenia dotyczy. 
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Przewodnicząca zakończyła dyskusję w tym temacie mówiąc, że w najszybszym terminie, będzie wyjście 

do MCT i zostaną przeprowadzone rozmowy w tym temacie, aby było wszystko jasne.  

Radny Sebastian Nowaczyk twierdził, że nie należy dawać kolejnej dotacji, ale żeby temat zamknąć po 

usystematyzowaniu. Nie jestem za tym, aby nie dołożyć pieniędzy, jeżeli potrzebują np. na 

funkcjonowanie basenów. 

Burmistrz uważał, że wizyta jest niezbędna i konieczna. 

Burmistrz odpowiadając na kolejne pytania:  

 radnego W. Rasia - wyjaśnił, że jest geodeta w Chrzanie i obecnie dokonuje pomiarów drogi, 

natomiast działka przy ulicy Mostowej zostanie później zrobiona, 

 radnego B. Bożejewicza – dyrektorzy szkół sześcioklasowych stali się dyrektorami szkół 

ośmioklasowych. Wicedyrektorzy Gimnazjum i Szkoły Podstawowej w Żerkowie stracili pełnioną 

funkcję i są nauczycielami. Dyrektorem SP w Żerkowie jest pani Alina Kasprzak a jej zastępcą 

jest pan Wojciech Tomalak były dyrektor gimnazjum zgodnie z obowiązującymi przepisami 

oświatowymi, 

 radnego J. Barańskiego - Burmistrz zapytał, o które działki chodzi, ponieważ były problemy, żeby 

te działki sprzedać?  

Radny odpowiedział, że działek budowlanych brakło. 

Burmistrz odpowiadając wyjaśnił, że na osiedlu jest jeszcze działka do sprzedaży. Działki były 

wystawione do sprzedaży i nikogo z chętnych nie było. 

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

Burmistrz na ręce Przewodniczącej złożył Informację z wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku, 

każdy z radnych dostał też egzemplarz w celu przeanalizowania.  

Burmistrz będąc przy głosie podziękował wszystkim Sołtysom za działania podjęte po „wichurze”, która 

przeszła przez teren gminy w nocy z dnia 11 na 12 sierpnia 2017 r. Działania jeszcze trwają, ponieważ 

jest dużo szkód. Rozmywają się informacje, które płyną z telewizji, ale mamy zweryfikowanych 58 osób, 

które zgłosiły szkody a w tym jest 52 budynki mieszkalne, 55 budynków gospodarczych, ale są osoby, które 

na konto zdarzeń zgłaszają stare sprawy. To nie jest tak, że się wszystkim wszystko należy (…) Burmistrz 

podkreślił, że we Lgowie są posesje, na których budynki gospodarcze zostały totalnie zniszczone,  

a zwłaszcza sprzęt, który znajdował się w tych budynkach i zebrane zboże. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz obawiał się, aby zniszczone zboże nie doprowadziło do chorób. 

Zaapelował, aby zrobić zbiórkę plonów rolnych i pomóc poszkodowanym rolnikom. 

Burmistrz powiedział, że był na dożynkach parafialnych i w Dobieszczyźnie, na których mówił, że cieszą 

go zebrane plony, ale nie do końca, ponieważ część rolników jest poszkodowana. Również mówiłem, że 

zawsze byliśmy aktywni i solidarni. Teraz powinniśmy być solidarni ze swoimi mieszkańcami i być może 

będzie odezwa kierowana do rolników o to, żeby wspomóc poszkodowanych (…)     

Burmistrz poinformował, że była informacja w mediach, że zdarzenie należy tylko zgłosić, zrobić 

wywiad i już są środki. Opieka jeszcze nie wypłaca środków, należy zrobić wywiady, które będą robione 

przez osoby obce. Burmistrz uprzedził sołtysów, że będą chodzić osoby skierowane przez inspektora 

nadzoru budowlanego, fachowcy z innych stron Polski. Ma to na celu wkluczenie wszelkiego rodzaju 

podejrzeń. Pojawią się u wszystkich poszkodowanych i dlatego należy ich poinformować. Burmistrz 

dodał, że na razie są środki przeznaczone dla budynków mieszkalnych, co do środków  

z przeznaczeniem na budynki gospodarcze informacja będzie później. Ale jednocześnie ma być dokonana 

ocena szkód dla budynków mieszkalnych i gospodarczych. Zniszczenie budynków będzie określone  

procentowo. W zależności, jaki będzie wysoki procent zniszczenia, takie środki otrzyma poszkodowany. 

Zdarzeń losowych w naszej gminie było wiele: powódź, trzęsienie ziemi, susze, mrozy. Każdy wniosek jest 

rozpatrywany, a zgłoszeń jest bardzo dużo. Burmistrz wyjaśnił, że w zgłoszeniach jest wiele rozbieżności, 

które należy weryfikować. W obecnych zniszczeniach będą opisywane uszkodzenia środków trwałych. 

Robiona jest dokumentacja zdjęciowa i opisowa, co zostanie oszacowane. Niektórzy właściciele 

korzystają z ubezpieczalni, my też z tej formy skorzystamy dla obiektów gminnych.  

Burmistrz wyraził aprobatę dla strażaków i pracowników gospodarczych Urzędu, którzy w 6 godzin 

udrożnili przejazdy we wszystkich kierunkach. Był jeden pas ruchu, ale wszystkie służby miały dojazd do 

zdarzeń. W związku z trwającą akcją Burmistrz zaapelował do wszystkich, aby zgłaszać zdarzenia, które 
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jeszcze są zagrożeniem dla mieszkańców, ponieważ jest możliwość usunięcia sprzętem gminnym.  

Burmistrz będąc przy głosie poinformował o realizacji bieżących zadań: rozpoczęto grodzenie placów 

zabaw, dokonano otwarcia ofert z przetargu na budowę wiat i budynku gospodarczo - garażowego do 

przechowywania sprzętu gospodarki komunalnej. Na ten cel zabezpieczono w budżecie 730 tys. zł. 

Wpłynęły trzy oferty, gdzie najtańsza wynosiła 932 tys. zł. a najdroższa 1.044 tys. zł.  Początek roku był 

inny, przetargi były tańsze. Wychodziło nawet o 300 tys. zł mniej z przetargu niż było zaplanowane na 

dane zadanie. Teraz sytuacja będzie gorsza, bo jest ogrom zniszczeń, ktoś to musi robić a kolejne 

przetargi mogą być jeszcze droższe. (…) Burmistrz zwrócił się do radnych, aby na przedstawione zadanie 

znaleźć środki w wysokości 200 tys. zł i zacząć je realizować. Dodał, że obecnie rynek jest dla 

wykonawcy a nie dla zamawiającego. 

Przewodnicząca zapytała jak będzie wyglądać wiata. 

Burmistrz wyjaśnił, że wiata będzie miała ok. 1000 m
2
. Ponadto zostanie utwardzony plac 

rozpoczynający się przy budynku Domu Strażaka do wiat. 

Przewodnicząca dodała, że plac przy tutejszym Urzędzie jest zastawiony sprzętem, zagracony. 

Burmistrz odpowiedział, że najpierw należy wykonać planowane zadanie, aby uporządkować plac przy 

Urzędzie. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Burmistrzowi Rada dała uprawnienia i może dokonać zmian w budżecie 

zarządzeniem, pomiędzy rozdziałami danego działu. 

Burmistrz zapytał czy radni wyrażają zgodę na zwiększenie środków na to zadanie. W tym jest też 

utwardzenie terenu przy wiatach. 

Radny Sebastian Nowaczyk stwierdził, że budowa wiat jest droga. 

Burmistrz dodał, że do wiat dochodzi duży metraż utwardzenia terenu.    

Radny Janusz Szóstek uważał, że zadanie należy zrobić, ponieważ jest cała dokumentacja a przesuwanie 

zadania na dalszy termin nie gwarantuje tańszego wykonania. 

Burmistrz podkreślił, że poprzednie przetargi były poniżej kosztów przewidzianych i dlatego dawały 

oszczędność. Zaprosił radnych do wglądu do dokumentacji.  

Przewodnicząca wnioskowała o poszukanie środków w budżecie. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, ze poszuka. 

Burmistrz poinformował radnego Sebastiana Nowaczyka, że projektant jedzie w poniedziałek na 

uzgodnienia do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Ostrowie i wreszcie rozpocznie przygotowywanie 

projektu dotyczącego budowy chodnika w Lubini Małej. 

Burmistrz poinformował o odbytych i planowanych imprezach, dziękując organizatorom m.in.: za III 

Bieg Uliczny „Górka Żerkowska”. Podkreślił, że impreza jest wyjątkowa z uwagi na trasę.  Planowanym 

na dzień 26 sierpnia 2017 r. Festiwalu Orkiestr Dętych w Żerkowie i Festynu Harcerskiego – zdrowo i 

sportowo oraz zabawy na zakończenie lata.  W dniu 30 sierpnia b.r. odbędzie się „Biesiada Emerytów”. 

W imprezie uczestniczą przedstawiciele emerytów i rencistów z całej Wielkopolski, najpierw uczestniczą 

we mszy św. w kościele parafialnym w Żerkowie, później przechodzą do MCT, gdzie prezentują swoje 

umiejętności. Burmistrz organizatorom pogratulował pomysłu.  

Burmistrz powiedział, że jest jeszcze jedna rzecz do omówienia dotycząca miejscowości Lgów, gdzie 

podczas wichury nastąpiły największe zniszczenia. Do posprzątania jest las, ale trzeba wiedzieć, kto jest 

właścicielem.  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że w tym rejonie bez żadnej pomocy się nie obędzie. Las wygląda jak 

ścięty, nie ma jego. 

Burmistrz zastrzegł, aby nie dokonywać sprzątania na własna rękę, bo najpierw musi być wydana zgoda 

zatwierdzona przez leśniczego, a później można teren uporządkować. Uważał, że własnymi siłami da się 

opanować sytuację, jedynie można zatrudnić kilku pilarzy. Panie sołtysie z wojskiem dałbym sobie 

spokój, bo mają wejść na teren gminy Jaraczewo. 

Sołtys Lgowa p. Roman Grzegorek poinformował, że sugeruje we własnym imieniu i Rady Sołeckiej 

Lgowa, że głównie należy zająć się poszkodowanymi. Część drzew połamanych jest na prywatnym 

gruncie. Dwie ekipy z gminy, które przyszłyby pomóc w wyrobieniu tego drzewa, a drewno zostanie 

przekazane nieodpłatnie na poczet osób poszkodowanych. Padło pytanie, co będzie z zalesieniem tego 

terenu. Sołtys uważał, że nie będzie problemu, ponieważ wnioski można złożyć u Wojewody na nowe 

zalesienia. Jedynie będziemy prosić Gminę o sprzęt, który ewentualnie mógłby pomóc w realizacji prac.  
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Sołtys poruszył temat drzew (lip), które zagrażają bezpieczeństwu, ale są pomnikami przyrody. W tym 

względzie należy podjąć decyzję czy można drzewa ściąć. Zabrakło trochę Solidarności, dopiero  

w sobotę po moich telefonach zaczęło się coś dziać. Sami Państwo widzieliście, jaka tragedia. Mam żal, 

że w niedzielę Państwo nie poświęciliście więcej czasu poszkodowanym osobom. 

Burmistrz powiedział, że temat został wyjaśniony. Cały czas jestem otwarty, informacje były, wiedziałem 

o tym, ale oprócz Was mieliśmy inne zdarzenia m.in.: brak prądu wody itp. i gdyby nie moje osobiste 

działanie to byśmy z tym wszystkim zostali na dłużej. Wiem, że Wam była potrzebna moja osoba, ale to, co 

było możliwe zostało wykonane i więcej nie byłem w stanie zrobić. Wszystkie inne działania będą na 

bieżąco realizowane. Jeżeli chodzi o drzewa, to jest, to mienie wiejskie i będzie trzeba trzymać nad tym 

pieczę. Burmistrz wyjaśnił procedury usunięcia drzew i powstałych szkód. Poruszył temat utylizacji 

eternitu. W bieżącym roku nie ma już środków, dlatego należy go spaletować i zafoliować. W kolejnym 

roku będą środki, dlatego należy poczekać na dalsze decyzje w sprawie utylizacji. 

Sołtys Lgowa poruszył jeszcze raz temat usuwania powalonych drzew przez wichurę. 

Burmistrz odpowiedział, że myśli, iż w następnym tygodniu będą pozwolenia i na miejscu w Lgowie 

zostaną podjęte decyzje, co dalej robić. 

Sołtys Lgowa zapytał jak wygląda podział działki szkolnej w Lgowie? 

Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili nie odpowie, ale pytanie należy skierować do pracownika 

Urzędu ds. geodezyjnych, ale sprawa ma się ku końcowi i będzie ją pilotował.  

Radny J. Szóstek poruszył sprawę dodzwonienia się na numer alarmowy w celu zgłoszenia awarii lub 

uzyskania informacji, kiedy będzie prąd, aby podjąć decyzję, co robić z inwentarzem. Trwało to przez 

sobotę, niedzielę i dopiero w poniedziałek ok. 10;00 Gdańsk odebrał telefon. Nasz rejon jest w Jarocinie  

i powinien być taki nr telefonu, który odbierze zgłoszenie i poinformuje, że np. prąd będzie w kolejnym 

dniu. Chcemy wiedzieć, kiedy będzie prąd, aby rolnicy i przedsiębiorcy mogli podjąć właściwe decyzje. 

Burmistrz przyznał, że to była uciążliwość. Wszyscy zachłysnęli się nową techniką, że komputer widzi, 

która lina jest uszkodzona, ale przy kataklizmie nic nie widać. Burmistrz uważał, że w takich sytuacjach 

są najlepsze zgłoszenia mówiące gdzie nastąpiła awaria. Przy centralnym sterowaniu nie ma takiej 

możliwości i trzeba czekać na dyspozycję z Gdańska, mimo informacji wskazującej gdzie jest 

uszkodzenie.  Burmistrz podkreślił, że to jest chore, ale wystosuje pismo do energetyki, że chcemy mieć  

z nimi kontakt na miejscu. 

Radny Janusz Szóstek podkreślił, że na dzień dzisiejszy pojęcie pogotowia energetycznego nie istnieje, 

ale istnieje operator.  

Burmistrz powiedział, że dzwoniąc z interwencją otrzymał odpowiedzieć, że system wykazuje, że na 

terenie Jarocina jest wszystko dobrze. 

Przewodnicząca poinformowała, że powstała  myśl, aby zorganizować I miecz piłki nożnej Sołtysi kontra 

Radni o puchar przechodni Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa. Mecz odbędzie się  

10 września 2017 r. (niedziela) na boisku PN w Żerkowie o godz. 15:00. Termin zgłoszenia udziału  

w meczu upłynie 31 sierpnia 2017 r. Przewodnicząca zaprosiła wszystkich chętnych do udziału w meczu. 

Radna Ewa Marek-Skiba inicjatorka meczu, opracowała regulamin meczu, który wszyscy chętni 

otrzymają.  Planuje się wykonanie reprezentacyjnych koszulek dla sołtysów i radnych.  

        

Punkt 12 – Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział w tych obradach, życząc udanych dalszych wakacji oraz pogody dla rolników i o godz. 16:35 

zamknęła XXVIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

        PRZEWODNICZĄCA RADY  

 

            /-/ Barbara Urbańska 

 


